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 PROTOKÓŁ NR 51/14 
POSIEDZENIA KOMISJI BUD ŻETU I GOSPODARKI  

z dnia 06.10.2014 r. 
 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12.10 i trwało do 12.35 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie. W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności  
- zał. nr 1) i skarbnik powiatu Izabela Świderek. Posiedzenie otworzył, stwierdził quorum  
i obrady poprowadził Przewodniczący komisji Rafał Mucha. Głównym tematem posiedzenia 
był wniosek Zarządu Powiatu o wydanie opinii w sprawie zmiany przeznaczenia rezerw 
celowych budżetu powiatu. 
 
Ad. 2 Porządek obrad 51 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki został przedstawiony, 
stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3 Wniosek Zarządu Powiatu o wydanie opinii w sprawie zmiany przeznaczenia 
rezerw celowych budżetu powiatu. 
 
Przewodniczący komisji Rafał Mucha powiedział, że wniosek Zarządu Powiatu w Gryfinie 
dotyczy rozwiązania rezerw celowych zaplanowanych w dziale 801 - Oświata i wychowanie  
w kwocie 35 978,77 zł, w dziale 852 - Pomoc społeczna w kwocie 17 799,24 zł, w dziale  
854 - Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 42 520,52 zł i przeznaczenie środków  
w kwocie 96 298,53 zł na zwiększenie rezerwy ogólnej budżetu powiatu. 
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, że generalnie z planowania wynikły 
kwoty, które zostały włączone do budżetu jako rezerwy celowe. Zostały one stworzone  
na potrzeby jednorazowych wypłat, jak nagrody jubileuszowe, odprawy i ewentualne zmiany 
w wynagrodzeniach. Na tę chwilę wskazane kwoty nie zostały wykorzystane, są one 
zabezpieczone i nie można ich wykorzystać zgodnie z zadaniem rezerw celowych. W związku  
z tym Zarząd Powiatu zwrócił się z wnioskiem o pozytywne zaopiniowanie zmiany 
przeznaczenia rezerw celowych budżetu powiatu. 
 
Radny Wojciech Fedorowicz zapytał, jeżeli rezerwa ogólna zostanie zwiększona o wskazaną 
kwotę to czy jest już przeznaczenie części tych środków w ramach rezerwy ogólnej. 
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, że te środki nie mają przeznaczenia. 
Ewentualnie, gdyby okazało się jednak iż mimo wszystko w tych jednostkach, dla których  
rezerwy celowe były utworzone, wystąpiłyby jeszcze jakieś sytuacje, które będą powodowały 
konieczność zwiększenia planu finansowego to m.in. na takie też zdarzenia środki zostają 
włączone do rezerwy ogólnej. Natomiast z rezerwy celowej środki mogłyby być 
wykorzystane, ale tylko na te cele na które zostały utworzone.  
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że jest dopiero październik i jeszcze mogą wystąpić 
sytuacje, w których będą potrzebne te środki. Natomiast znów będą przesuwane środki  
do rezerwy ogólnej budżetu czyli tak naprawdę na wszystko i nie jest wskazane na co będą 
one przeznaczone. 
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, że jak nazwa wskazuje rezerwa nie ma 
swojego przeznaczenia, jest rezerwą i są to środki, które zabezpieczają nieprzewidziane 
zdarzenia. 
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Radny Jerzy Zgoda powiedział, że jeżeli wystąpiły jakieś nieprzewidziane zdarzenia to prosi  
o ich wykazanie.  
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, że w tej chwili nie wskaże ich.  
 
Przewodniczący komisji Rafał Mucha zapytał, czy te środki będą zwiększały nadwyżkę 
budżetową i nie są rozdysponowane na ten moment. 
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, że one nie zwiększają nadwyżki,  
są środkami nierozdysponowanymi, tak jak nakazuje ustawa. 
 
Przewodniczący komisji Rafał Mucha dodał, że nie tyle nadwyżkę co środki na koncie. 
Środki pochodzące z rezerwy celowej nie zostały wydane, następnie przekazane zostaną  
na rezerwę ogólną a tam póki co środki nie podlegają wydatkowaniu, bo nie ma 
przeznaczenia na ich rozdysponowanie. 
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, że dokładnie tworzą rezerwę. Stanowi 
to rezerwowe zabezpieczenie na zdarzenia, które mogą wystąpić. Gdyby nic się nie stało  
to nie będą wykorzystane te środki. 
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że nie wierzy w to i uważa, że te środki będą 
rozdysponowane na inwestycje, które nie były planowane, a jest brak środków na ich 
pokrycie. Właśnie po to są te zmiany, żeby zapłacić za te rzeczy. 
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, żeby inwestycja była realizowana  
to Rada musi wyrazić na to zgodę, ponieważ tworzenie zadań inwestycyjnych należy  
do kompetencji Rady. 
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że znowu komisja dowie się, że tu rozpoczęto remont, a tam 
zakończono, przez co postawieni zostaną przed stanem faktycznym.  
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, że remont nie jest inwestycją.  
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że nie jest przeciwny temu, jak jest potrzeba to należy ją 
realizować. Jednakże radny chciałby wiedzieć, gdy Zarząd stwierdza, że jest potrzeba jakiejś 
realizacji to radny jest obiema rękami za realizacją, jeżeli są na to środki. Ale nie chce stać jak 
zwykle przed faktem dokonanym, że jest coś już robione czy zaplanowane, a komisja ma 
tylko to przytwierdzić. W obecnej sytuacji jeżeli miało nastąpić zwiększenie rezerwy ogólnej 
to powinno być podane przeznaczenie tych środków.  
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, przecież rezerwa ogólna nie ma 
swojego przeznaczenia. Ustawodawca nakazał utworzenie w budżecie jednostki samorządu 
terytorialnego rezerwy na nieprzewidziane zdarzenia, a nie da się przy przedkładaniu projektu 
budżetu rozpisać rezerwę na nieprzewidziane zdarzenia. Dodała, że jest już październik  
i zbliża się koniec roku. 
 
Radny Henryk Kaczmar powiedział, że rezerwa musi być bo nie wiadomo co może się 
zdarzyć do końca roku. Jeżeli sytuacja na to pozwala to właśnie powinno się zwiększać 
rezerwę ogólną rozwiązując rezerwy celowe.  
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek zapytała, czy radny byłby w stanie przewidzieć nowe 
ukształtowanie roku szkolnego, kiedy to jednostki nie są w stanie podać w jakim zakresie 
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należy zabezpieczyć plany finansowe i nie chodzi o jednorazowe wypłaty typu nagrody 
jubileuszowe czy ewentualne odprawy emerytalne, a inne zdarzenia, które już wystąpiły. 
Takimi nieprzewidzianymi zdarzeniami w jednostkach oświatowych na przykład była dość 
duża ilość osób, które przeszły na roczne płatne urlopy zdrowotne i należało zabezpieczyć 
środki na wynagrodzenia osób, które wykonują zadania za te nieobecne. 
 
Radny Jerzy Zgoda powiedział, że skoro środki nie mają przeznaczenia to nie ma potrzeby 
dzisiaj zwiększania rezerwy ogólnej budżetu, gdyż nie są znane cele na jakie mają iść  
środki. A rezerwa ogólna była zaplanowana w budżecie na 2014 rok. Dlaczego dzisiaj 
zwiększana jest rezerwa ogólna?  
 
Skarbnik powiatu Izabela Świderek odpowiedziała, dlatego żeby móc zakończyć rok 
budżetowy i zabezpieczyć wszystkie potrzeby jednostek. Nie da się wskazać 
nieprzewidzianych sytuacji, które mogą nastąpić w jednostkach do końca roku. Rezerwa 
ogólna jest stosunkowo niska, niespełna 200 000 zł, w stosunku do budżetu powiatu może 
wynieść od 0,1 do 1% wydatków budżetowych. 
 
Przewodniczący komisji Rafał Mucha poprosił o przygotowanie dla członków komisji, 
zestawienia zmian w rezerwie ogólnej budżetu Powiatu Gryfińskiego w 2014 r. 
Pismo znak: BRZ.0012.1.51.2014.DK 
 
Przewodniczący komisji Rafał Mucha odczytał wniosek Zarządu Powiatu w sprawie 
zmiany przeznaczenia rezerw celowych, stanowiący zał. nr 3. Po analizie wniosku, komisja 
większością głosów pozytywnie zaopiniowała zmianę przeznaczenia rezerw celowych, treść 
opinii stanowi zał. nr 4. 

 
 Komisja większością głosów pozytywnie zaopiniowała wniosek 

(2 za, 0 przeciw, 3 wstrz. się). 
 
Ad. 8 Sprawy różne, informacje i wnioski. 
  
- brak. 
 
 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 12.35. 
  

Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 
 Przewodniczący Komisji 
 
 Rafał Mucha 


